
از چند س��ال پيش عمليات اح��داث تصفيه خانه 
فاضلاب اهواز با جديت كليد خورد و به رغم هزينه 
بالاي احداث اين پروژه امروز به پيشرفت فيزيكي 
85 درصدي رسيده و قرار است تا پايان سال جاري 
نيز وارد مدار بهره برداري شود.   تصفيه خانه فاضلاب 
شرق اهواز به دليل اس��تفاده از تكنولوژي spr كه 
از تكنولوژي هاي جديد و منحصر به فرد به حساب 
مي آيد و در حال حاضر تنها در برخي كش��ورهاي 
پيشرفته مورد استفاده قرار مي گيرد، توانسته است 
عنوان سومين تصفيه خانه بسيار پيشرفته در كشور 
را به خود اختصاص دهد. در ح��ال حاضر اقدامات 
مربوط به تجهيزات و ابنيه پروژه تصفيه خانه فاضلاب 
اهواز به اتمام رسيده و طبق گزارشات مسئولان اكثر 
تجهيزات اين تصفيه خانه از شركت هاي معتبر دنيا 
از جمله ش��ركت هاي آلماني خريداري و سفارش 

داده شده و مشاوران ايراني و خارجي در تمام مراحل 
اجراي پروژه به طور مستمر فعاليت هاي مطلوبي 
انجام مي دهن��د.   از جمله ديگ��ر ويژگي هاي اين 
تصفيه خانه اس��تفاده از سيستم جديدي است كه 
مي تواند آثار زيست محيطي ناشي از تصفيه فاضلاب 
را تقريباً به صفر برساند. در اين سيستم پيشرفته با 
همكاري كارشناسان خبره داخلي و بهره گيري از 
دانش و فناوري هاي روز س��عي شده است به جاي 
ماده كلر از اشعه ماوراي بنفش يووي استفاده شود. 
استفاده از اين اشعه در فرايند پالايش آب و تصفيه 
فاضلاب به جاي ماده ش��يميايي كلر، ضمن اينكه 
عمليات گندزدايي و ضدعفوني را به طور مؤثر و بدون 
تركيبات مش��كل زاي جانبي ناشي از گندزداهاي 
شيميايي انجام مي دهد، در مقايسه با كلر مي تواند با 
دوز مصرف نسبتا پاييني طيف وسيعي از ميكروب ها، 

باكتري ها و ويروس ها را نابود كند. ضمن اينكه هيچ 
تغييري در رنگ، طعم و بوي آب مورد نياز هم ايجاد 
نخواهد ك��رد. همچنين اين روش براي س��لامت 
افراد حداقل ريس��ك را داراس��ت. از نظر كاربري و 
نگهداري، س��اده تر و كم هزينه تر است و در كل به 

هزينه سرمايه گذاري كمتري نياز دارد. 
  مشكل مالي در كار نيست 

در حالي كه همواره كمبود اعتبار به عنوان مهم ترين 
مانع در تحقق پروژه هاي مهم مطرح شده و انجام 
آنها را با تعويق و تأخي��ر مواجه مي كند اما اهميت 
پروژه تصفيه خانه شرق اهواز به حدي است كه بنا به 
گفته استاندار خوزستان مطالبات پروژه هيچ توقفي 
دراجراي آن ايجاد نكرده است و مراحل نهايي آن با 
سرعت خوبي رو به اتمام است.  غلامرضا شريعتي 
با اشاره به طلب 1500 ميليارد توماني سازمان آب 

و برق خوزس��تان از ش��ركت توانير مي گويد: براي 
ميليارد تومان از شركت  تكميل پروژه خواستار 50 
توانير شده ايم كه در صورت همكاري شركت مذكور 
مي توانيم ب��دون دغدغه تصفيه خان��ه را در موعد 
مقرر به بهره برداري برسانيم.  البته حدود دو سال 
گذشته وزير نيرو دستور تخصيص 10 ميليون يورو 
و 10 ميليارد تومان از مطالبات س��ازمان آب و برق 
خوزستان از شركت توانير به شركت آب و فاضلاب 
اهواز را جهت تكميل اين پ��روژه صادر كرد اما اين 
دستور به طور جدي مورد پيگيري قرار نگرفت. اما 
پس از آن با ورود جدي مس��ئولان اس��تان به اين 
زمينه مديرعامل شركت توانير اعلام كرد در صورت 
دريافت نامه از رئيس سازمان آب و برق خوزستان 
اين 10ميليون يورو و 10ميليارد تومان را اختصاص 
مي دهند.  استاندار خوزس��تان با تأييد اين مطلب 
مي گويد: تخصيص اين اعتبار دستور وزير نيرو بود و 
نيازي به نامه نگاري نداشت اما از مديرعامل سازمان 
آب و برق خواسته شد اين نامه را ارسال كند. طبق 
اظهارات شريعتي ظاهراً مشكلي در دريافت مبالغ 
مذكور به چشم نمي خورد.   شريعتي دراين خصوص 
همچنين به طلب 2/1ميليارد دلاري شركت توانير 
از كشور عراق اشاره كرده و مي گويد: طبق اظهارات 
مديرعامل ش��ركت توانير، تاكنون ع��راق از دادن 
اين بدهي سر باز زده اس��ت اما در صورت دريافت 
اين مطالبات، اولين حواله را به آب وفاضلاب اهواز 
اختصاص خواهد داد.   گويا استاندار شخصاً پيگيري 
وصول مطالبات و تخصيص ارزي مورد نياز از شركت 
توانير را برعهده گرفته و قرار است طي روزهاي آتي 

نتيجه را اعلام كند. 
  درد كهنه، درماني نوين!

ورود فاضلاب هاي ش��هري به رودخان��ه كارون 
كه بزرگ ترين رودخانه كش��ور و شريان حياتي 
خوزستان محس��وب مي شود به ش��دت حيات 
رودخان��ه را با مخاط��رات مواجه كرده اس��ت به 
طوري كه كارشناسان معتقدند در صورت ادامه 
اين رون��د كارون به بزرگ ترين كان��ال فاضلاب 
دنيا تبديل خواهد ش��د.  فاضلاب يكي از عوامل 
آلودگي محيط زيست اين اس��تان است كه طي 
سال هاي اخير مسئولان به طور مداوم در پي يافتن 
سيستمي براي جمع آوري، پالايش و تصفيه آن 
بوده اند تا با برگرداندن آب به چرخه حيات بتوانند 
معضل مذكور را برطرف كنند. حالا اهواز در اين 
زمينه پيشقدم شده و با احداث سومين تصفيه خانه 
بزرگ كشور وارد ميدان شده است. اقدامي كه نويد 
بازگشت سلامت و پاكي به محيط زيست ساكنان 

اين شهر را مي دهد. 
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نجات كارون با تصفيه خانه پيشرفته اهواز
سومينتصفيهخانهپيشرفتهكشورتاپايانسالدرخوزستانبهبهرهبرداريميرسد

 چهارمحال و بختياري
  پنجمين قطب توليد گل محمدي كشور

 حداقل نياز به آب، دركنار ارزآوري وبحث صادرات و ارزش اقتصادي 
موجب شده تا به پيشنهاد كارشناسان كشاورزي امسال 60 هزار هكتار 
از زمين هاي كشاورزي استان چهارمحال و بختياري زير كشت محصول 
پر سود گل محمدي برود.  اين درحالي است كه قبل از چهارمحال و 
بختياري چهار استان ديگر نيز وارد اين عرصه شده اند، به همين منظور 
برخي از كارشناسان معتقدند اگر قرار است اين استان حرفي براي 
گفتن در بازار پر رقابت گل محمدي داشته باشد بايد تمام جوانب و 
زيرساخت ها را درنظر بگيرد تا به اهداف از قبل تعيين شده دست يابد. 

    
آمارها نشان مي دهد در حال حاضر اس��تان هاي فارس، كرمان، اصفهان و 
آذربايجان شرقي از مهم ترين قطب هاي مهم توليد گل محمدي در كشور 
به شمار مي روند به طوري كه د ر حال حاضر حد ود  13هزار هكتار از اراضي 
كشاورزي ايران به كشت گل محمد ي اختصاص د ارد  كه از هر هكتار سالانه 
2 تا 3 تن به طور متوسط برد اشت مي شود . كيفيت بالاي اين محصول موجب 
شده تا علاوه برمصارف داخلي برخي كش��ورهاي اروپايي به دليل اينكه در 

زمينه عطر تخصص دارند از متقاضيان جدي اين محصول باشند. 
بوي عطر محمدي درچهارمحال و بختياري 

درحالي كه تا چند سال قبل استان هاي فارس، كرمان، اصفهان و آذربايجان 
شرقي از مهم ترين قطب هاي مهم توليد گل محمدي در كشور به شمار 
مي رفتند اما با فراهم شدن برخي از شرايط استان چهار محال وبختياري 
نيز امسال به جمع توليدكنندگان مهم اين محصول پيوست.  معاون بهبود 
توليدات گياهي جهاد كشاورزي اس��تان چهارمحال و بختياري دراين 
خصوص مي گويد:»نياز به آب كم دركنار مستعد بودن شرايط كشت گل 
محمدي موجب شده تا كارشناسان، كشاورزان را به كاشت اين محصول 
ترغيب كنند.« حميدرضا دانش با اشاره به اينكه توسعه كشت گل محمدي 
در اين استان از برنامه مهم جهاد كشاورزي به شمار مي رود مي افزايد: »به 
همين منظور۶0 هزار هكتار از زمين اين استان توسط كشاورزان به كشت 
گل محمدي اختصاص يافته و كارشناسان جهاد سازندگي در اين راستا 

پاسخگوي مشكلات متقاضيان هستند.«
توجه به زيرساخت ها 

بررس��ي ها نش��ان مي دهد د ر حال حاضر حد ود  13هزار هكتار، معادل 
75درصد گل محمدي توليدي جهان در ايران كش��ت مي ش��ود. آب و 
هواي مساعد ايران موجب شده تا به طور متوسط از هرهكتار سالانه 2 تا 
3 تن گل برداشت  شود .  درحالي كه استفاده از گل محمدي در صنايع 
د ارويي، غذايي و بهد اشتي كاربرد بس��ياري دارد و اين صنعت مي تواند 
براي توليدكننده وكشور ارزآوري خوبي داشته باشد اما توجه نداشتن 
به زيرساخت ها موجب شده تا تنها س��هم اندكي از اين تجارت سودآور 
نصيب كشور شود.  بر اساس گزارش ها، توجه نداشتن به روش هاي نوين 
كاشت ازجمله استفاده از روش منسوخ پاجوش به جاي كشت بافتي كه از 
مزيت هاي آن مي توان به عاري بود ن از ويروس، يكنواختي صفات ظاهري 
و ژنتيكي، مقاومت به كم آبي، توليد  انبوه، اقتصاد ي تر بود ن پايه ها و قد رت 
اسانس بيشتر اشاره كرد ، در كنار نبود روش هاي علمي ونوين در بحث 
اسانس گيري و بسته بندي عطر سازي موجب شده تا كساني كه در اين 
صنعت مشغول به كار هستند نتوانند بهره لازم را از اين صنعت مهم جهان 
ببرند، به طوري كه درحال حاضر كش��ورهاي ديگر كه كمترين ميزان 
فعاليت در اين زمينه را دارند توانسته اند بالاترين سودآوري را نصيب خود 
كنند.  لذا جا دارد دركنار اين حركت مثبت، كارشناسان توجه ويژه اي نيز 
به زيرساخت هاي اين صنعت داشته باشند تا با توجه به نامگذاري امسال 

به نام »اقتصاد مقاومتي، اقدام وعمل« بتوان بالاترين بهره را برد. 

 آماده باش در آذربايجان شرقي 
براي ميزباني از زائران اربعين حسيني

كمترازدوماهديگربهاربعينحسينيماندهوآذربايجانشرقيكهبراي
دومينسالپياپيمسئوليتپذيرايياززائراناربعينحسينيدرمرز
شلمچهرابهعهدهگرفته،بايدمقدماتترددزائرانرامهياكند.ايام
اربعينسالگذشته،بيشاز450هزارنفردرموكبآذربايجانشرقي
درمرزشلمچهپذيراييش�دندودرسالجاريپيشبينيميشود
بيشاز700هزارزائرازاينمسيرترددكنندكهمتوليانايناستاناز
اكنونبايدشرايطلازمبرايپذيرايياززائرانحسينيرافراهمكنند.

    
امسال برخلاف سال گذشته كه مسئوليت ارزشمند پذيرايي از زائران 
اربعين حسيني به عهده آذربايجان شرقي بود، مسئولان فرصت كافي 
براي سامان دهي و بسيج امكانات را دارند. به گفته اسماعيل جبارزاده، 
اس��تاندار آذربايجان ش��رقي اين اس��تان كه از نظر ارائه خدمات جزو 
استان هاي سطح اول انتخاب شده است بايد با استفاده از تجربيات سال 
قبل بتواند دامنه خدمات خود را افزايش دهد.  وي با اشاره به اينكه براي 
دومين سال پياپي مسئوليت پذيرايي از زائران اربعين حسيني در مرز 
شلمچه در داخل خاك عراق به استان آذربايجان شرقي سپرده شده و بر 
اين اساس كميته هماهنگي در اين خصوص تشكيل شده است، گفت: 
اميدوارم امسال هم با همان روحيه مهياي ارائه خدمات به زائران اربعين 
شويم و بتوانيم خدمات بيشتر و بهتري را ارائه كنيم.  امسال هم مانند 
سال گذشته به منظور تسهيل شرايط و مقدمات سفر زائران حسيني 
كميته هاي استاني اربعين حسيني تشكيل مي شود كه وظيفه بسيج و 
سامان دهي امكانات، اس��تفاده از ظرفيت ناوگان حمل و نقل عمومي، 
س��امان دهي جذب مش��اركت هاي مردمي، اطلاع رس��اني مناسب از 
خدمات و فعاليت ها و اجراي مصوبات ابلاغي از ستاد مركزي اربعين را بر 
عهده دارند.  با اينكه استان آذربايجان شرقي مسئوليت پذيرايي از زائران 
در مرز شلمچه و در داخل خاك عراق را به عهده دارد، اما در اين مسير 
تنها نيست و استان هاي آذربايجان غربي، اردبيل و زنجان نيز در مسير 

شلمچه تا نجف در خدمت زائران خواهند بود. 
  وحدت سياسي با اربعين حسيني 

در سال گذشته بيش از 54 هزار ويزا در نمايندگي كنسولگري عراق در 
تبريز صادر شده بود كه انتظار مي رود با توجه به اين زمان كافي كه تا اربعين 
حسيني وجود دارد، متوليان بتوانند در قالب سامان دهي كاروان ها بخش 
عمده اي از اين زائران را در مرز شلمچه پذيرايي كنند. از اين رو بايد مقدمات 
اين كار هرچه سريع تر فراهم شود.  رئيس ستاد اربعين شمالغرب كشور، 
سردار امين شريعتي نيز با اشاره به اينكه اكنون شلمچه به ميعادگاه زائران 
و خادمان اربعين تبديل شده و آذربايجان شرقي يكي از استان هايي است 
كه به وظايف خود در اين خصوص به نحو احسن عمل كرده است، گفت: 
حضور استان ها در سامان دهي مراس��م اربعين حسيني در داخل خاك 
عراق هم اثرات عميقي داشته و هم باعث وحدت بين گروه هاي سياسي 
و مردمي در اين كشور هم شده است.  شريعتي با بيان اينكه چهار استان 
شمالغرب كشور امسال هم در همان مواضع سال گذشته مستقر مي شوند، 
افزود: امسال برنامه هاي جديدي در دستور كار داريم كه از جمله مي توان به 
مستندسازي، استفاده از ظرفيت هيئت هاي مذهبي، جذب مشاركت هاي 
مردمي و بهره مندي فرهنگي از يادمان هاي شهدا در شلمچه اشاره كرد.  
لازم به ذكر است در سال گذشته به گفته نصيف جاسم التميمي، رئيس 
شوراي استان كربلا تعداد زائران اربعين حسيني به 27 ميليون نفر رسيده 
بود. اين تعداد زائر در طول 10 روز وارد كربلا شده بودند. با توجه به اينكه 
در سال گذشته افزايش دست كم حدود 5 ميليون نفر زائر اين مراسم و آئين 
معنوي بدون هيچ حادثه اي ناشي از فشار جمعيت برگزار شد، انتظار مي رود 

در سال جاري نيز اين مراسم معنوي بدون هيچ مشكلي برگزار شود. 

 محروميت هاي انباشته  ايلام 
در حال كم  شدن است 

هرچن�د محروميت هاي انباش�ته در     ايلام
ساليان قبل از انقلاب اسلامي و بعد از 
آن جنگ مسير توسعه ايلام را كند كرده بود اما امروز با همكاري 
دول�ت و م�ردم در آس�تانه  جه�ش ب�ه س�مت توس�عه اس�ت. 
محمدرضا مرواريد، اس��تاندار ايلام با عنوان كردن مطلب فوق و با اشاره 
به اينكه مردم اين استان همسبتگي خاصي در حوزه هاي مذهبي، قومي 
و ملي دارند كه باعث شده كار ما به عنوان مديران استان راحت تر باشد، 
افزود: ما تقريباً در سه س��ال اخير تمام پروژه هاي مطرح و نيمه كاره جز 
راه آهن و يك سد را فعال كرديم و بايد گفت در همه استان كارها خوب 
پيش مي رود و اين فعاليت ها ادامه خواهد داشت چون حوزه عمراني بر 
حوزه هاي سياسي و اجتماعي نيز تأثيرگذار است.  وي با تأكيد بر اينكه 
در بحث خودكشي رتبه اول را داشتيم ولي الان كاهش يافته و در بحث 
بيكاري نيز هرس��اله جزء استان هاي اول تا س��وم بوديم، عنوان كرد: در 
بحث بيكاري سال 93 رتبه هفتم را داشتيم ولي در اسفند 94 به رتبه 15 
رسيده ايم كه اين نشانه رشد در استان است.  مرواريد با اشاره به اينكه ايلام 
در حوزه نفت و گاز هم رشد خوبي داشته و بنگاه هاي كوچك را به خوبي 
فعال كرده ايم، اظهار كرد: در زمينه مسائل سياسي نيز جو خوبي در استان 

حاكم است كه هماهنگي بين دستگاه ها و مردم اين را نشان مي دهد. 

جانبازان يزدي، پايش سلامت شدند    
معاون بهداشت و درمان بنياد شهيد     يزد
و امور ايثارگران استان يزد با اشاره به 
ضرورت تدوين برنامه هاي حمايتي منسجم ويژه جانبازان، از اجراي 
طرح سلامت پايش ويژه جانبازان 5 تا 70 درصد اين استان خبر داد. 
حس��ن پارس��ائيان گفت: جانبازان 5 تا 70 درصد اس��تان يزد در طرح 
نيازسنجي سلامت جسمي شركت كردند.  وي شناسايي و ثبت مشكلات 
جانبازان مبتلا به اختلالات عصبي اسكلتي عضلاني مچ پا را از جمله اهداف 
همايش سلامت جانبازان در استان يزد دانست و بيان كرد: بعد از بررسي 
و شناسايي مشكلات جسمي حركتي جانبازان يزدي، پنل هاي درماني 
ويژه هركدام اجرا شد.  معاون بهداشت و درمان بنياد شهيد و امور ايثارگران 
استان با اش��اره به حضور بيش از 250 جانباز يزدي در همايش سلامت 
جانبازان گفت: تمام ش��ركت كنندگان در اين طرح توسط متخصصان 
روانپزشك، ارتوپدي، داخلي و  فيزتراپي ويزيت مي شوند.  اين مقام مسئول 
ساخت انواع كفش ، كمربند و زانوبند طبي متناسب با وضعيت شناخته 
شده از جانبازان تحت پوشش را از ديگر اقدامات انجام شده در اين طرح 
دانست.  وي حمايت درماني و مشاوره اي را از جمله رسالت هاي معاونت 
بهداشتي و درماني بنياد شهيد دانست و خاطرنشان كرد: با توجه به اينكه 
تمام مشكلات درمان و بهداش��تي جانبازان در چنين طرح هايي مورد 
بررسي قرار مي گيرد و از تمام نظرها بررسي مي شود،  پنل درماني تعيين 

شده به روند زندگي جانبازان كمك بسياري مي كند.  
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از همه دستگاه هاي اجرايي ملي و استاني خواسته 
شده با هم افزايي و استفاده از امكانات و ظرفيت هاي 
موجود تلاش كنند تا فعاليت هاي مرتبط با پايتخت 
فرهنگ اسلامي در ش��أن مشهد مقدس عملياتي 
شود.  اينها بخشي از صحبت هاي استاندار خراسان 
رضوي اس��ت كه در جلسه ش��وراي برنامه ريزي و 
هماهنگي پايتخت فرهنگ اسلامي - مشهد 2017 
عنوان كرد.  عليرضا رش��يديان، با اش��اره به اينكه 
تاكنون ش��هرداري اقدامات مطلوبي در استقبال 
از رويداد فرهنگي مشهد 2017 انجام داده، گفت: 
هر چند اقدامات شهرداري مشهد چشمگير بوده، 
اما بايد بيش از پي��ش بين ارگان ها و دس��تگاه ها 
هماهنگي و هم افزايي وجود داش��ته باشد.  وي با 

اشاره به اينكه استانداري در رابطه با مبحث انتقال 
رويدادهاي بين المللي از تهران به مشهد مكاتباتي با 
وزارتخانه هاي مختلف انجام داده، تصريح كرد: انتقال 
اين برنامه ها به شهر مشهد مي تواند به افزايش غناي 
برنامه هاي اين رويداد مهم كمك كند. همچنين به 
منظور تأمين بودجه و امكانات براي اجرا و پيشبرد 
هر چه مطلوب تر پروژه ها از مح��ل اعتبارات ملي، 
مذاكراتي خواهيم داشت.  رشيديان با اشاره به اينكه 
قرآن و اهل بيت)ع( مي توانند منش��أ وحدت براي 
تمامي كشورهاي اسلامي باشند، در ادامه افزود: ما 
بايد بتوانيم با مس��لمانان ساير كشورهاي اسلامي 
تعامل مثبت برقرار كنيم و براي آن هم برنامه ريزي 
داشته باشيم. از اين رو بايد از توان روابط عمومي ها 

در ظرفيت سازي و برگزاري هرچه باشكوه تر رويداد 
پايتخت فرهنگ اسلامي - مشهد 2017استفاده 
كرد.  اس��تاندار خراس��ان رضوي گفت: بايد از اين 
فرصت براي معرفي ظرفيت  هاي تاريخي و تمدني 
ايران اس��تفاده و به دور از مرزبندي هاي سياسي و 
بر اساس اشتراكات فرهنگي، براي برقراري هر چه 

گسترده تر تعاملات انساني تلاش كرد. 
لزوم معرفي ظرفيت هاي فرهنگي و تاريخي

در همين رابطه دبير ش��وراي عالي سياس��تگذاري 
پايتخت فرهنگ اسلامي – مشهد 2017 اذعان كرد: 
بايد با به كارگيري س��از وكارهاي مطلوب از ظرفيت 
آستان قدس رضوي و سازمان ميراث فرهنگي براي 
رويداد عظيم فرهنگي مشهد 2017 نهايت بهره را برد 

و اقدامات شهرداري مشهد با كميته بين المللي و وزارت 
امور خارجه هماهنگ شود.  حسن امينيان، رويكرد 
اصلي برنامه هاي پيش بيني شده براي مشهد2017 را 
معرفي ظرفيت هاي بي نظير فرهنگي و تاريخي مشهد 
مقدس عنوان كرد و ادام��ه داد: علاوه بر حرم مطهر 
امام رضا)ع( كه مهم ترين شاخصه مشهد مقدس در 
جهان است، ظرفيت هاي فرهنگي و تاريخي متعدد 
ديگري نيز در اين شهر وجود دارد كه نه تنها جهانيان، 
بلكه بسياري از ايرانيان نيز با آن آشنايي ندارند و بايد 
از فرصت يكساله معرفي اين شهر به عنوان پايتخت 
فرهنگ اسلامي، براي معرفي اين ظرفيت ها استفاده 
كرد.  در ادامه جلسه رئيس دانشگاه فردوسي مشهد 
نيز گفت: اين دانش��گاه آمادگي دارد با هماهنگي و 
همراهي مسئولان استان، ميزبان مسابقات مختلف 
ورزش��ي كش��ورهاي مختلف و كش��ورهاي جهان 
اسلام در سال2017 همزمان با رويداد مشهد2017 
باش��د.  محمد كافي با بيان اينكه مسابقات ورزشي 
دانشجويان كشور از 27تيرماه لغايت 19مرداد در دو 
بخش دختران و پسران به ميزباني دانشگاه فردوسي 
مشهد برگزار مي شود، اظهار كرد: اين مسابقات هر 
دو سال يك بار به ميزباني يكي از دانشگاه هاي كشور 
برگزار مي شود.  تلاش به منظور ايجاد هسته علمي و 
فرهنگي براي اجتماع مشترك شيعيان و اهل سنت با 
هدف مباحثه در محيط شهري سرزنده و پويا نه تنها 
اصلي ترين شهر زيارتي ش��يعيان را به عنوان كانون 
وحدت اس��لامي به جهانيان معرفي مي نمايد، بلكه 
زمينه را براي تعريف فعاليت هاي آموزشي و فرهنگي 
با هدف ايجاد تعامل ميان مسلمانان در راستاي جهاني 
شدن و تحقق شاخص هاي توس��عه پايدار در جهان 

اسلام آماده مي سازد. 

 شمارش معكوس معرفي مشهد 
به عنوان پايتخت معنوي جهان اسلام
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ميترا شهبازي محمدرضا سوري

  مرك�زي: مرتضي فرمهين��ي، رئيس كتابخانه عمومي پروفس��ور 
حسابي تفرش در استان مركزي گفت: با همكاري شهرداري مي توان 
يكي از پارك هاي تفرش را به امر مطالعه اختصاص داد و با نصب المان 
و مبلمان، فرهنگ كتابخواني را در پارك ها ترويج داد. وي اظهار كرد: 
درآمد حاصل از نيم درصد شهرداري از درآمدهاي كتابخانه ها به شمار 

مي آيد كه با دريافت اين اعتبارات اقدامات و برنامه ها اجرا مي شود. 
سيستان و بلوچس�تان: علي اوسط 
هاشمي استاندار سيستان و بلوچستان با 
بيان اينكه حاشيه نشيني امروز شهرهاي 
استان محصول و زايش برنامه اي است كه 
در گذش��ته، آينده را خوب برآورد نكرده 
است، گفت: متأسفانه در برنامه هاي قبلي، 
جمعيت امروز ديده نش��ده و به دليل اين 
عدم برنامه ري��زي در حال حاضر با معضل 

جمعيت حاشيه نشين 45 درصدي در استان مواجه شده ايم. 
آذربايجان شرقي: شهردار تبريز با اشاره به اينكه مديريت مطلوب شهر، 
جز با اتخاذ سياست هاي هوشمند، به نتيجه نخواهد رسيد، گفت: استفاده 
از ظرفيت هاي هوشمندسازي، از جمله راهبردهايي است كه نقش اساسي 
در بحث تكريم ارباب رجوع خواهد داش��ت. صادق نجفي اظهار كرد: در 
سال هاي اخير، مسير اجرايي شهرداري تبريز در حوزه هاي مختلف عمران 
و شهرسازي، بر مبناي فناوري و هوشمندسازي بوده است؛ بر اين اساس، 
شاهديم كه جمع بندي و طبقه بندي برنامه هاي مختلف حوزه شهرسازي، 

در اجراي مطلوب طرح هاي مصوب شهري مثمرثمر بوده است. 
زنجان: مديرعامل شركت غله و خدمات بازرگاني منطقه 14 گفت: 
تا به امروز كه يك م��اه از آغاز خريداري محصول گندم از كش��اورزان 
استان سپري ش��ده، 122 هزار تن گندم توسط اين شركت خريداري 
ش��ده اس��ت. رس��ول منصوري با اش��اره به اينكه موجودي گندم در 
سيلوهاي استان براي سال گذشته بيش 100 هزار تن است، اظهار كرد: 
بر اين اساس با ميزان گندم خريداري شده و گندم ذخيره شده، استان 
زنجان تا سه سال آينده گندم مصرفي خواهد داشت و برآورد مي شود 

امسال نيز همچون سال گذشته به خودكفايي برسيم. 
گلس�تان: معاون هماهنگي امور اقتصادي و توسعه منابع استاندار   
گلستان با بيان اينكه ميانگين درآمد س��رانه استان گلستان، ۶0 درصد 
متوسط درآمد كشوري است، گفت: استان گلستان يك استان مهاجرپذير 
است و اين موضوع حاشيه نشيني را در استان افزايش داده و شمال استان 
گلستان نيز در سايه سبز استان، داراي فقر است. محمود ربيعي با اشاره به 
وجود ۶0 هزار خانوار تحت پوشش كميته امداد در استان گلستان اظهار 
كرد: اين ميزان افراد تحت پوشش زياد اس��ت و بايد در راستاي آموزش 
نيروهاي جوان خانواده ها و امدادرساني به خانواده ها از اين راه توجه كرد. 

سمنان: مديرعامل شركت توزيع برق استان سمنان گفت: معدل 
دماي تابستان امسال حدود 1/5 درجه افزايش دارد و پيش بيني رشد 
5 درصدي اوج مصرف برق در استان نسبت به سال قبل محتمل خواهد 
بود. سيدمحمد موسوي زاده افزود: دوره تابستاني كه افزايش همزمان 
دما و مصرف برق را به همراه دارد، پيك بار يا اوج مصرف است و ميزان 

مصرف برق امسال به اوج مصرف سال قبل نزديك شده است. 
گيلان: استاندار گيلان با اشاره به طرح جامع توسعه فرودگاه رشت، افزايش 
حضور شركت هاي هواپيمايي را خواستار شد و گفت: تحولات خوبي در توسعه 
فرودگاه رشت انجام پذيرفته اما شركت هاي هواپيمايي فعال نيستند. نجفي 
تحولات صورت گرفته در ترمينال فرودگاه رشت را يكي از اقدامات مؤثر عنوان 
كرد و افزود: فرودگاه سردار جنگل رشت با توجه به امكانات موجود و فعال 
بودن مجموعه مديريتي آن از ميزان ترددهاي هوايي مناسب برخوردار نيست 

كه ضرورت دارد شركت هاي هواپيمايي در آن فعال تر شوند.

پيش بيني برداشت 2 هزار تن محصول خرما در بشاگرد  
محمد احمدي، مدير جهاد كشاورزي شهرس�تان بشاگرد از آغاز     بوشهر
برداشت خرما در اين منطقه خبر داد و سطح زير كشت نخيلات در 
بشاگرد را 700هكتار اعلام و پيش بيني كرد از اين سطح حدود 2هزار تن محصول برداشت شود. 
محمد احمدي افزود: بيش از 15رقم خرما ش��امل آلمهتري، حلو، شكري، خوش گار، كلمي، كلك 
سرخ، گرديال، مضافتي، مرداس��نگ، محمدي، نيك الديني، هليلي، ربي، زرك، كروچ، برهي، آزار، 
شاهاني و خنيزي از محصولاتي هستند كه در بشاگرد توليد مي شوند.  وي با اشاره به اينكه با همكاري 
اتحاديه تعاوني روستايي محصولات درجه يك در قالب بسته بندي مناسب از كشاورزان خريداري 
مي شود، اظهار داشت: فرسوده بودن 30درصد نخيلات، كمبود منابع آبي، وجود ارقام غير اقتصادي 
و كوچك بودن اراضي از مهم ترين مش��كلات نخل��داران اين منطقه اس��ت.  احمدي گفت: اصلاح 
وجايگريني نخيلات با ارقام اقتصادي، باز سازي قنوات، احداث سد هاي سنگي و ملاتي از مهم ترين 

برنامه هاي جهاد كشاورزي در سال »اقتصاد مقاومتي، اقدام وعمل« است.

بانك هاي خصوصي سپرده هاي همداني ها رادر استان مصرف كنند 
بانكهايخصوصيسپردههايمردمهمدانرادراستانمصرف    همدان
كنندت�ابتوانگاميدرراس�تايتوليدواش�تغالزاييبرداش�ت.
محمدناصر نيك بخت، استاندار همدان با تأكيد بر اينكه مصوبات ستاد تسهيل لازم الاجرا بوده و بايد 
توسط دستگاه ها و بانك ها اجرايي شود، گفت: به دنبال اين هستيم دست توليدكننده را بگيريم تا 
كارگر بيكار شده مجدد شاغل شود.  وي با بيان اينكه اجراي اقتصاد مقاومتي براي دولت و نهادهاي 
وابسته به نظام از اهميت بالايي برخوردار است، گفت: بانك هاي خصوصي همچون بانك هاي دولتي 
در زمينه سود يكسان عمل مي كنند اما متأسفانه برخي فعالان اقتصادي و توليدكنندگان از برخي 
بانك ها تسهيلات ربايي با سود 57 درصدي مي گيرند كه خود را دچار مشكل مي كنند.  وي گفت: اگر 
واحد توليدي تمام بدهي خود را پرداخت و معوقات را صفر كند در نهايت جرايم بخشوده مي شود.  
نيك بخت افزود: پس از ابلاغ سياست هاي اقتصاد مقاومتي و نامگذاري سال، ستاد تسهيل و رفع موانع 

توليد براي احياي واحدهاي توليدي و رفع مشكلات توليد آغاز به كار كرد. 
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